
 
  
 
 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen: Maak het kinderrechtencomité toegankelijk voor alle kinderen 
 
Rotterdam, 17 november 2021 
 
Geacht college, 
 
Aanstaande zaterdag 20 november schenkt Rotterdam op het Kinderrechtenfestival in het 
Plaswijckpark volop aandacht aan het internationale verdrag voor de rechten van het kind. 
Rotterdam heeft een mooie traditie om samen met alle Rotterdammers het 
kinderrechtenverdrag te vieren. De resolutie is op 20 november 1989 door de landen in de 
Verenigde Naties unaniem aangenomen. Het Kinderrechtenverdrag gaat over alles waar 
kinderen mee te maken kunnen krijgen. Van hun geboorte tot ze achttien zijn. Het gaat over 
voeding, school, wonen en gezondheid. Over geloof, ouders en vrienden. Maar het gaat ook 
over mishandeling, kinderarbeid, oorlog en vluchten. Het kinderrechtenverdrag geeft 
belangrijke uitgangspunten en verplichtingen mee. Alles om ervoor te zorgen dat kinderen 
veilig kunnen opgroeien en zich optimaal kunnen ontwikkelen 

 
Nederland heeft het kinderrechtenverdrag op 8 maart 1995 bekrachtigd. Rotterdam, een 
jonge stad met veel kinderen en jongeren, besteedt jaarlijks terecht veel aandacht aan de 
rechten van het kind. Zo wordt dit jaar voor de vijfde keer de Rotterdamse 
Kinderrechtenaward uitgereikt aan een of meerdere, door Rotterdammers genomineerde, 
initiatiefnemers op het gebied van kinderrechten. De GroenLinks-fractie is trots op de tijd, 
energie en aandacht die Rotterdam en de Rotterdammers besteden aan het internationale 
verdrag van de rechten van het kind. 

 
Het Kinderrechtenverdrag is in het jaar 2000 door de Verenigde Naties aangevuld met drie 
zogenaamde ‘facultatieve protocollen’ om kinderen extra bescherming te bieden. Het eerste 
protocol gaat over de verkoop van kinderen, kinderprostitutie en kinderpornografie. Dit 
aanvullende protocol spoort aan tot opsporing en vervolging van deze misdrijven en tot 
kindvriendelijke juridische procedures voor slachtoffers en getuigen. Ook vestigt het de 
aandacht op het onevenredige aantal meisjes dat slachtoffer is van seksuele exploitatie. 
Nederland ratificeerde dit protocol in 2005. Het tweede protocol gaat over de betrokkenheid 
van kinderen bij gewapende conflicten. Nederland ratificeerde dit protocol in 2009. Het derde 
protocol is ‘inzake een communicatieprocedure’. Op grond van dit derde protocol kunnen 
minderjarigen en hun vertegenwoordigers zelf een klacht over kinderrechtenschendingen 
indienen bij het Kinderrechtencomité van de Verenigde Naties. Hiervoor moeten wel eerst de 
nationale klachtenprocedures zijn doorlopen. Een klacht kan worden ingediend door of 
namens een individueel kind of een groep kinderen. Het derde protocol geeft Staten ook het 
recht om bij het Kinderrechtencomité te klagen over kinderrechtenschendingen die begaan 
worden door andere staten. Dit protocol is op 14 april 2014 in werking getreden. Tot onze 
verbazing heeft Nederland dit protocol (nog) niet geratificeerd. 

 
Na enig speurwerk heeft de GroenLinks-fractie kunnen constateren, dat de Tweede Kamer al 
in 2013 door middel van een motie van lid Joel Voordewind (CU) het kabinet heeft 
opgeroepen hier op korte termijn een besluit over te nemen. In 2017 heeft ook de 
Kinderombudsman naar aanleiding van de ‘Kinderrechtenmonitor 2016’ aandacht gevraagd 
hiervoor bij de Tweede Kamer. We begrijpen uit de beantwoording van het toenmalige 
kabinet, dat zij op dat moment voorrang wilden geven aan de ratificatie van weer een ander 
facultatief protocol, namelijk aangaande het Internationaal Verdrag inzake economische, 
sociale en culturele rechten. Voorrang geven aan ratificatie van het ene protocol, betekent in 
onze ogen dat ratificatie van het andere protocol op een later moment ook van toepassing is. 
Tot op heden is hier echter geen concrete actie op geweest. 
 
Hoewel we begrijpen, dat de gemeente Rotterdam niet direct verantwoordelijk is voor de 
Nederlandse ratificatie van dit derde protocol, zijn we wel van mening dat we als stad, met 



een zeer groot aandeel jonge inwoners, een statement mogen maken richting het (momenteel 
demissionaire) kabinet. Vandaar de volgende vragen: 

 
1. Kent het college de redenen waarom Nederland dit derde protocol (nog steeds) niet 

heeft geratificeerd? Zo nee, is het college bereid hier nadere informatie over in te 
winnen en dit met de raad te delen?  

2. Is het college het met de GroenLinks-fractie eens dat Nederland ook dit derde protocol 
snel dient te ratificeren. Zo nee, waarom niet? Zo ja, bent u bereid het demissionaire 
kabinet te verzoeken hier onmiddellijk actie op te ondernemen en hiervoor 
bijvoorbeeld de beste burgemeester van de wereld voor in te zetten? 

 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Jimmy Smet       
GroenLinks      
 
 


